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Protokół z XXXII Sesji 

Rady Powiatu w Lublinie 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

 Dnia 30 marca 2017 r. o godz. 1300 w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 

w Lublinie odbyła się XXXII sesja V kadencji Rady Powiatu w Lublinie. 

 

Ad.1 Obrady otworzył Przewodniczący Rady – Antoni Skrabucha, witając wszystkich 

zebranych. 

Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili 

rozpoczęcia sesji obecnych było 25 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada Powiatu 

może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Z uwagi na późniejszą, krótkotrwałą 
nieobecność niektórych radnych w toku obrad, ilość osób biorących udział w poszczególnych 

głosowaniach była różna, jednak quorum zostało zachowane.  

W sesji uczestniczyli również: Grzegorz Szacoń – Sekretarz Powiatu, Jadwiga Wójcik 

– Skarbnik Powiatu, Małgorzata Wrzołek– Radca Prawny, Kierownicy Jednostek 

Organizacyjnych Powiatu i Naczelnicy Wydziałów Starostwa Powiatowego w Lublinie 

(zał. nr 2) oraz zaproszeni goście: Wioletta Błaziak – Dyrektor Powiatowego Centrum 

Edukacji i Pomocy Psychologiczno Pedagogicznej w Lublinie oraz Wojciech Jachymek – 

wspólnik spółki cywilnej „Gospodarstwo Rolne Pszczela Wola P.Budzyński, W. Jachymek 

(zał. nr 3). 

 

Ad.2 Przewodniczący Rady Antoni Skrabucha poinformował, że proponowany 

porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.  

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Lublinie za 

2016 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiących własność Powiatu Lubelskiego położonych w obrębie ewidencyjnym 

Osmolice Pierwsze, Osmolice Drugie, Żabia Wola, jednostka ewidencyjna Strzyżewice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie na czas nieoznaczony lokalu 

o pow. 59,69 m2 znajdującego się w budynku Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Kłodnicy 

Dolnej, posadowionym na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Lubelskiego, na 

cele mieszkalne. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części działki nr 1140 

o pow. 225 m2 położonej w obrębie ewidencyjnym Osmolice Pierwsze gm. Strzyżewice, 

stanowiącej własność Powiatu Lubelskiego, na cele techniczne związane 

z funkcjonowaniem sieci telefonii komórkowej DCS/GSM/UMTS. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie budynku siłowni 

wodnej wraz z urządzeniami piętrzącymi przy młynie gospodarczym posadowionym na 

nieruchomości oznaczonej jako działka nr 1125/4, położonej w obrębie ewidencyjnym 

Osmolice Pierwsze gm. Strzyżewice, stanowiącej własność Powiatu Lubelskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie pomieszczeń znajdujących 

się  w budynku posadowionym na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Lubelskiego, z przeznaczeniem na przedszkole. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie pomieszczeń znajdujących 

się  w budynku gospodarczym posadowionym na nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na garaże. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie pomieszczeń znajdujących 

się  w budynku gospodarczym posadowionym na nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na garaże. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Głusk prowadzenia zadania 

publicznego polegającego na zarządzaniu publiczną drogą powiatową Nr 2265L na 

odcinku od km 6+946 do km 8+475 na terenie Gminy Głusk. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 

projektów aktów prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia trybu powołania członków 

oraz organizacji i trybu działania Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

w Powiecie Lubelskim. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia 

Zawodowego w Bełżycach wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Mikołaja Kopernika 

w Bełżycach. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Policealnej Szkoły Zawodowej nr 1 wchodzącej 

w skład Zespołu Szkół im. Mikołaja Kopernika w Bełżycach. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla 

dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Niemcach. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych 

do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia 

sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Lubelskiego.   

21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Modyfikacji planu pracy Powiatowego 

Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Lublinie. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2017. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej    Powiatu 

Lubelskiego.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bełżyce. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Borzechów. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bychawa. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Garbów. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głusk. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jabłonna. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jastków. 

31. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Konopnica. 

32. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krzczonów. 

33. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Niedrzwica Duża. 

34. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Niemce. 

35. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Strzyżewice. 

36. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wojciechów. 

37. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wólka. 

38. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wysokie. 

39. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Zakrzew. 

40. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

41. Wnioski i oświadczenia radnych. 

42. Sprawy bieżące.  

43. Zamknięcie sesji.   
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W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma wnioski do 

zaproponowanego porządku obrad. 

Wniosków nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady stwierdził, że 

porządek obrad został zaakceptowany w brzmieniu przez niego zaproponowany. 

 

 Ad.3 Przystąpiono do przyjęcia protokołu z ostatniej sesji, który został wyłożony 

wcześniej do wglądu.  

Zwykłą większością głosów, w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki, protokół 

został przyjęty w obecności 25 radnych,  przy jednym głosie „wstrzymującym się”.  

 

 

 Ad.4 Starosta Lubelski Paweł Pikula przedstawił sprawozdanie z pracy Zarządu 

Powiatu w okresie od dnia 23 lutego 2017 r. do dnia 30 marca 2017 r. (zał. nr 4). 

  

 

 Ad.5  Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Radny Zbigniew Bernat poruszył temat dróg powiatowych i skierował prośbę do Pani 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Lublinie z siedzibą w Bełżycach, aby zwrócić uwagę 
na odcinek drogi powiatowej Leonów-Turka w miejscowości Dziuchów. Na odcinku 

o długości 1 kilometra znajdują się co raz większe dziury i wyrwy i tam właśnie wskazany 

byłby remont kapitalny. Na dużym odcinku tej drogi jest już nowa nawierzchnia. Od strony 

Leonowa jest zrobione prawie 2 km, a od strony Turki 5 km nowej nawierzchni. Wykonano to 

przy pomocy finansowej gmin Wólka i Niemce, ale na wspomnianym odcinku potrzebny jest 

remont. W związku z powyższym Radny Bernat poprosił o, jak najszybsze dokonanie 

remontu tej nawierzchni, wykonanie odwodnienia, które uchroni przed ponowną 
modernizacją tego samego odcinak drogi. Kolejne pytanie Radnego Bernata dotyczyło 

wycinki drzew przy drogach powiatowych, którą prowadzi firma wynajęta przez Powiat 

Lubelski. Na wspomnianym wyżej odcinku drogi, wymagającym remontu była niedawno 

prowadzona wycinka drzew. Do tej pory zostały po niej widoczne ślady, m.in. w postaci 

pozostawionych pni drzew, jak również zniszczono chodnik, który został niedawno położony 

przy pomocy gminy Niemce. W kilku miejscach została połamana kostka oraz częściowo 

wyrwana, co stanowi niebezpieczeństwo dla pieszych poruszających się tym odcinkiem 

chodnika.  Czy jest świadomość takich szkód? Jeśli tak, to kto poniesie koszty naprawy tego 

chodnika? 

 

 Następnie głos zabrał Radny Artur Markowski, który swoją interpelację dotyczącą 
dróg skierował także do Pani Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych. Na drodze powiatowej 

w Zemborzycach Podleśnych w kierunku do lasu, na wiadukcie wystąpił bardzo duży 

przełom. W tej okolicy istnieje bardzo duże niebezpieczeństwo uszkodzenia pojazdu lub 

nawet spowodowania wypadku. Jest to miejsce bardzo niebezpieczne dlatego Radny poprosił 

o zainteresowanie się tym tematem.  

 

 Z możliwości zgłoszenia interpelacji skorzystał także Radny Henryk Krajewski, który 

także wypowiedział się na temat dróg powiatowych. Dnia 23 marca 2017 roku uczestniczył 

On w sesji Rady Miejskiej w Bychawie, na której poruszony był temat drogi powiatowej 

Wola Gałęzowska – Marynki. Na pewnym odcinku tej drogi spływający less spowodował 

obsunięcie się asfaltu poniżej rowów, które w czasie roztopów stają się kanałem ściekowym 

i w związku z tym ulegają większemu zniszczeniu. Radny poprosił o zajęcie się tą sprawą 
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i wykonanie generalnego remontu, polegającego na odbudowie rowów celem odprowadzenia 

wód opadowych.   

Interpelacje zgłosił też Radny Zdzisław Antoń, który poruszył temat rozpoczętej przebudowy 

drogi powiatowej Niedrzwica Kościelna – Borzechów. Zerwano tam z całego odcinka 

chodnika, do torów kolejowych kostkę brukową, która kilka lat temu była położona. Pytanie 

dotyczyło tego, czy taka kostka będzie wykorzystana ponownie, co z nią się stanie? 

Podkreślił, że kostka ta nie była jeszcze zniszczona, dlatego nasuwa się pytanie po co to 

wykonano? 

 

 Przewodniczący Rady – Antoni Skrabucha nie widząc więcej chętnych osób do 

zgłoszenia interpelacji zamknął ten punkt i przeszedł do następnego.  

 

 

 Ad.6 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Lublinie za 2016 rok (zał. nr 5) przedstawił Sławomir Styk - Kierownik Działu ds. Pieczy 

Zastępczej w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Lublinie. 

 Przewodniczący Rady – Antoni Skrabucha zapytał czy są pytania lub uwagi do 

zaprezentowanego sprawozdania. 

 Do powyższej informacji  Radni nie zgłosili uwag ani zapytań. 
 

 

 Ad.7 Uzasadnienie do uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości stanowiących własność Powiatu Lubelskiego położonych w obrębie 

ewidencyjnym Osmolice Pierwsze, Osmolice Drugie, Żabia Wola, jednostka ewidencyjna 

Strzyżewic (zał. nr 6) przedstawił Starosta Lubelski – Paweł Pikula. 

 

 Pan Starosta przedstawił najważniejsze ustalenia dotyczące warunków  umowy 

dzierżawy oraz poinformował, że szczegółowy wykaz tych nieruchomości będących 

przedmiotem dzierżawy został zamieszczony zgodnie z przepisami na Biuletynie Informacji 

Publicznej Starostwa Powiatowego oraz na tablicy ogłoszeń, gdzie widniał przez 21 dni. 

Przez ten czas, żadne pismo dotyczące tej dzierżawy  nie wpłynęło  do Starostwa 

Powiatowego. Warunki umowy przedstawiają się następująco: przedmiotem umowy są 
nieruchomości i części nieruchomości, tj. grunty, budynki, które wchodzą w skład 

wydzierżawionego gospodarstwa rolnego – numery wszystkich działek są wymienione w 

treści uchwały. Celem dzierżawy jest wydzierżawienie gospodarstwa na cele rolnicze oraz na 

działalność na rzecz rozwoju upowszechniania sportu w szczególności jeździectwa. W treści 

umowy będzie zawarte rozdzielenie nieruchomości na działalność rolniczą oraz zadania na 

rzecz rozwoju sportu. Jest to niezbędne ze względu na różny sposób opodatkowania 

podatkiem VAT tych nieruchomości.  Z dniem rozpoczęcia dzierżawy, dzierżawcy (…) 

wstępują w stosunki pracy z pracownikami  dzierżawionego gospodarstwa rolnego, 

zatrudnionymi dotychczas przez Zespół Szkół Rolniczych Centrum Kształcenia Praktycznego 

w Pszczelej Woli. Dzierżawcy zobowiązują się do kontynuowania istniejących warunków 

pracy co najmniej przez okres 1 roku od dnia zawarcia umowy. Nie dotyczy to stosunków 

pracy nawiązanych  na podstawie umów na czas określony, które uległyby rozwiązaniu przed 

upływem tego okresu. Dzierżawcy zobowiązują się oddać do bezpłatnego użytkowania na 

cele rolnicze pracownikom i emerytowanym pracownikom Zespołu Szkół Rolniczych 

Centrum Kształcenia Praktycznego w Pszczelej Woli działki gruntu (ogródki pracownicze) 

użytkowane przez te osoby w dniu 14 stycznia br.. W kwestii dotyczącej sprzedaży maszyn 

rolniczych  uzgodnionej wspólnie z Dyrektorem i dzierżawcami, wyszacowano, że maszyny 

które byłyby użytkowane przez dzierżawców warte są ponad 350 tys. złotych. Szczegółową 
wycenę przedstawiono na komisji infrastruktury. Sprzedaż tych maszyn będzie rozłożona na 
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okres ratalny na 10  lat z oprocentowaniem. Wycena inwentarza żywego:  

- konie: 32 sztuki wycenione przez Lubelski Związek Hodowców Koni na łączną kwotę 
85 940 złotych, 

-krowy: 30 sztuk o wartości hodowlanej oraz jałówki hodowlane: 10 sztuk wycenione przez 

Polska Federacje Hodowców Bydła i Producentów Mleka na łączna kwotę 151 070 złotych. 

Do wyceny pozostały 23 sztuki  opasów i 14 sztuk jałówek, które nie mają wartości 

hodowlanej. Te zwierzęta zostaną sprzedane dzierżawcom na podstawie wagi żywej ceny 

żywca. Sprzedaż inwentarza żywego będzie rozłożona na okres 5 lat także 

z oprocentowaniem. (…) Czynsz roczny zostanie ustalony na podstawie stosownego 

rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 1 marca 2016 roku w sprawie 

ustalania wysokości czynszu dzierżawnego w umowach dzierżawy nieruchomości zasobu 

własności rolnej Skarbu Państwa. Do dalszego szczegółowego uzgodnienia pozostają kwestie 

zwolnienia z czynszu dzierżawnego w przypadku zobowiązania oferentów do doprowadzenia 

na własny koszt przedmiotu dzierżawy do umówionego użytku lub przywrócenia wartości 

użytkowej przedmiotu dzierżawy na podstawie kosztorysu inwestorskiego. W kwestii 

nakładów inwestycyjnych w przypadkach takich inwestycji, jak budowa, przebudowa  

obiektu, w przypadku zgody dzierżawionego zostanie zawarta stosowna umowa  określająca 

zasady rozliczenia nakładów ponoszonych na rzecz majątku wydzierżawiającego, czyli 

Powiatu Lubelskiego.  Wysokość czynszu na dzień dzisiejszy wyniosłaby 30 534 złotych 

rocznie. W celu zabezpieczenia potrzeb dydaktycznych ustalono warunki współpracy 

pomiędzy Zespołem Szkół Rolniczych Centrum Kształcenia Praktycznego w Pszczelej Woli 

a dzierżawcą. Szczegółowych uzgodnień wymagała kwestia ustalenia kosztów jazdy konnej 

w ramach godzin lekcyjnych dla uczniów Liceum z klasą jeździecką. W ramach porozumienia 

z dyrekcją ustalona kwotę w wysokości 20 złotych. Starosta przypomniał, że szczegółowe 

omawianie celu tej dzierżawy było poruszane na wcześniejszych spotkaniach i nic od tamtej 

chwili nie zmieniło się. „Zbyt dużym obciążeniem dla szkoły, zwłaszcza prowadząc to w 

ramach jednostki budżetowej i niewielkich środkach finansowych, które jako powiat możemy 

przeznaczać na edukację, biorąc pod uwagę potrzeby we wszystkich szkołach powiatowych, 

zawsze dofinansowanie gospodarstwa w zestawieniu z potrzebami edukacyjnymi szkół będzie 

przegrywać. Nawet jeśli księgowo rachunki będą się zgadzać to zawsze będzie brakowało 

funduszy na odtworzenie majątku. Ponadto liczymy na dużą inicjatywę i kreatywność 
dzierżawców by osiągnąć pewne zyski i odbudować majątek. Jeżeli dzierżawcy osiągną ten 

sukces, będzie to również nasz sukces, dlatego, że powinno nam zależeć na jak najlepszym 

wizerunku Pszczelej Woli, jako całego ośrodka, w tym również gospodarstwa rolnego i mini 

ośrodka jeździeckiego, który z chwilą rozpoczęcia działalności przez dzierżawców zyska na 

atrakcyjności i podniesie rangę szkoły i całego ośrodka, jakim jest Pszczela Wola”.  Starosta 

podtrzymał argumenty, które zarząd przedstawiał już wcześniej proponując wydzierżawienie 

gospodarstwa w Pszczelej Woli i wyraził nadzieję, że radni w głosowaniu zaakceptują ten 

pomysł.  

 

 

Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Infrastruktury - opinie 

przedstawił Przewodniczący Komisji – Marian Pietraś. 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję dotyczącą w/w uchwały.  

 

Głos zabrał Radny Henryk Krajewski i przypomniał, że na poprzedniej sesji wypowiadał się  
co do celowości tych zmian. Jego zdaniem nie ma odwrotu i jest to konieczne, trzeba tylko 

wybrać najlepszą formę. Formę taką przedstawił Pan Starosta w sposób zrozumiały, jednak 

Radny Krajewski zadał pytanie dotyczące projektu uchwały i terenów dotyczących 

wydzierżawienia. Sprawa dotyczy dokładnie działki  nr 1140/20 jest ona wyszczególniona, 
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jako działka podlegająca dzierżawie. ten sam nr działki pojawia się również przy projekcie 

uchwały dotyczącej przedszkola. Nie mówi się nic o części działki, tylko jako o całości. 

Nasuwa się pytanie: Czy działka ta będzie podlegała w całości wydzierżawieniu i czy 

podmiot wydzierżawiający będzie podnajemcą w stosunku do przedszkola, w stosunku do 

użytkowników garaży i w stosunku do Centrum Kształcenia Praktycznego? Tam, gdzie 

mieści się przedszkole, na górze są sale dydaktyczne, tak samo w części  parteru zespołu 

szkół. Kolejna sugestia Radnego Krajewskiego dotyczyła uzasadnienia do projektu tej 

uchwały. W uzasadnieniu tym  mówi się o wygaszeniu trwałego zarządu w pszczelej Woli z 

dnia 30 grudnia 2016 roku. W ślad za tym umowy najmu podlegały wypowiedzeniu. Wraz z 

wypowiedzeniem trwałego zarządu Centrum Kształcenia Praktycznego w Pszczelej Woli,  

rolę menadżera przejmuje Zarząd Powiatu zgodnie  z podległością. Radny Henryk  Krajewski 

zwrócił uwagę, że użytkownicy garaży wypowiedzenia otrzymali w miesiącu marcu z mocą, 
że wypowiada się umowy z dniem 15 kwietnia. Z tego co wiadomo obowiązuje 

trzymiesięczny okres wypowiedzenia i liczony jest od daty powzięcia wiadomości. 

Użytkownicy garaży posiadają umowy zawarte Pomiędzy Centrum Kształcenia Praktycznego 

w imieniu którego działał Dyrektor Worobik, więc jeżeli umowy były zawarte z konkretnym 

obywatelem XY to wypowiedzenia tez powinny być sporządzone z tym konkretnym 

obywatelem XY, a nie z tzw. „użytkownikiem garaży”. Zdaniem radnego nie ma tu 

znaczenia, to co jest zawarte na kopercie, a ma znaczenie to co jest na piśmie. W związku z 

tym Radny zadał pytanie: ”Czy takie wypowiedzenie ma moc prawną w postępowaniu, czy 

nie?”  Skoro konkretny adresat zawierał umowę, to wypowiedzenie powinno być sporządzone 

również do konkretnego adresata. Pojawia się także pytanie dzierżawców garaży, którzy są 
obecnymi lub emerytowanymi pracownikami Centrum Kształcenia Praktycznego „co się 
stanie po wypowiedzeniu, czy mają się wyprowadzać?”. Okazuje się, że nikt z nimi nie 

rozmawiał, ani były zarządca, ani ze strony powiatu. „Czy będą z nimi zawarte kolejne 

umowy i kto będzie reprezentował drugą stronę w przypadku zawarcia nowych umów?” 

 

 Następnie głos zabrał Radny Zdzisław Antoń i swoją wypowiedź zaczął od słów 

„Powiat przejął szkolę w Pszczelej Woli i jest organem założycielskim od 1999 roku. Można 

przypuszczać, że stan techniczny szczególnie budynków, maszyn, urządzeń w tamtym okresie 

był dużo lepszy. Z informacji radnych, którzy mieli okazję wizytować to gospodarstwo wiem, 

że na dzień dzisiejszy stan szczególnie budynków, ale również maszyn i urządzeń jest zły, 

a wręcz  fatalny. Można wyciągnąć logiczny wniosek, że przez te 18 lat, rzeczywiście to 

gospodarstwo nie było chyba kompletnie doinwestowane. Dlaczego???” Radny przypomniał, 

że bywały już takie historie, kiedy to nie inwestuje się w majątek, doprowadza się go do 

fatalnego stanu, a późnej nie ma innego wyjścia tylko trzeba w jakiś sposób pozbyć się tego 

kłopotu i niech ktoś inny martwi się o to.  Radny podkreślił, że „tu nie ma innego, który 

martwiłby się o to (…). Mam poważne wątpliwości, czy ktokolwiek zainwestuje tam na 

trwałe pieniądze. Chyba że nakłady inwestycyjne ponoszone przez wydzierżawiających 

będziemy ponosić my, czyli powiat. Jednak główne pytanie Radnego Antonia dotyczyło 

sprawy: „Czy kiedykolwiek był opracowany program naprawczy tego gospodarstwa?” Radny 

stwierdził także, że gdyby dostali oni (dotyczyło to klubu PiS) taki program naprawczy, 

którego jednym z elementów, jednym ze scenariuszy byłaby dzierżawa to wszystko byłoby 

jasne i zrozumiałe. Należałoby się wtedy zastanowić, co należy zrobić, aby doprowadzić to 

gospodarstwo do jak najlepszego stanu, ponieważ to gospodarstwo ma przede wszystkim 

służyć kształceniu uczniów tej szkoły. W tym wszystkim najważniejsza jest szkoła, 

gospodarstwo jest tylko pomocnicze i trzeba o nie dbać, ale ono ma służyć w pierwszej 

kolejności szkole. Radny Antoń stwierdził, że oczekuje programu naprawczego 

z alternatywnymi rozwiązaniami i propozycjami. Wtedy będzie można zastanowić się, które 

z tych rozwiązań będzie najlepsze. „My dostaliśmy tylko jedną propozycję  nie do 

odrzucenia”. Kolejne pytanie Radnego Antonia: „Od kiedy i jakie straty przynosi to 
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gospodarstwo?”  

 

Radny przypomniał, że na poprzedniej sesji w rozmowie z Panią Naczelnik Inwestycji 

i Funduszy Pomocowych – Małgorzatą Kotarską, zadał Jej pytanie, czy wie, jakie straty 

przynosi to gospodarstwo?  

 

Pani Naczelnik odpowiedziała, że nie wie tego.  

 

Zdaniem Radnego Antonia, jeżeli nie wiemy jakie straty przynosi to gospodarstwo to 

niezasadne jest stwierdzenie, że gospodarstwo to przynosi straty. Nie można mówić o czymś, 
że przynosi straty, jak nie wiemy jak one są wysokie. Radny powiedział, że „podobno 

problem jest w wyliczeniach, znalezienia odpowiednich wielkości (…), ale to nie jest 

problem, którego nie można by pokonać. Decyzja, którą podejmujemy dotyczy dużej 

nieruchomości”. Radny jeszcze raz powtórzył pytanie „czy to gospodarstwo przynosi straty, 

a jeżeli tak, to jakie?” 

 

Kolejna wątpliwość Radnego Zdzisława Antonia dotyczyła nieprzedstawienia radnym 

projektu umowy. Według Radnego, Starosta wymienił kilka punktów, które mają być w tej 

umowie ale przed podniesieniem ręki „za” chciałby On znać treść umowy.  

 

Kontynuując swoją wypowiedź Radny powrócił do tematu scenariuszy i zadał pytanie „czy 

kiedykolwiek zarząd powiatu rozpatrywał możliwość włączenia szkoły w Pszczelej Woli, 

takiej perełki w skali kraju, do całego systemu szkół resortowych, czyli przekazania 

Ministerstwu rolnictwa i Rozwoju Wsi?” Zadaniem radnego, na terenie naszego 

województwa są takie szkoły włączone w tą sieć i bardzo dobrze funkcjonują łącznie 

z gospodarstwami. Jest to jeden ze scenariuszy, który zdaniem Pana Antonia mógłby być 
wykorzystany.  

 

Na koniec Radny Antoń zadał pytanie „kto będzie pobierał dopłaty unijne, które należą się 
temu gospodarstwu i jaka jest ich wysokość na dzisiaj?”. Kończąc przypomniał, że Klub PiS 

będzie głosował „przeciw” tej uchwale z dwóch względów. Po pierwsze, nie przedstawiono 

Im programu naprawczego i innych scenariuszy naprawy tego gospodarstwa. Po drugie, nie 

przedstawienie projektu umowy dzierżawy gospodarstwa.  

 

 

 Odpowiedzi na wszystkie pytania udzielił Starosta Lubelski – Paweł Pikula. Odnosząc 

się do wypowiedzi Radnego Antonia starosta potwierdził, że rzeczywiście powiat lubelski 

przejął w 1999 roku Zespół Szkół Rolniczych. Stan gospodarstwa nie różnił się za wiele od 

stanu obecnego. Przejmując Pszczelą Wolę rocznie powiat dopłacał do subwencji oświatowej 

700 tysięcy złotych. Patrząc na całe obiekty w Pszczelej Woli i inwestycje, które powiat 

poczynił należy wymienić m.in.: modernizację dwóch kotłowni gazowych, docieplenie 

obiektów szkoły i internatu, zakup różnego rodzaju sprzętu dydaktycznego, wyposażenie 

pracowni, modernizacja stadionu  i utworzenie boiska wielofunkcyjnego. Do gospodarstwa 

zakupiono także część sprzętu. Jedna z ładowarek czołowych nie może być teraz przekazana 

potencjalnym dzierżawcom, gdyż jest objęta 5-letnim okresem trwałości projektu i nie  może 

zmienić właściciela. Nakłady inwestycyjne na samo gospodarstwo były także ponoszone. Nie 

zmienia to faktu, że już w tamtym czasie pojawiał się problem, gdzie inwestować pieniądze: 

czy w obiekty edukacyjne, sportowe, czy w wyposażenie pracowni i podniesienie jakości 

kształcenia, czy w gospodarstwo. Starosta poruszył także temat zmian technologicznych, a w 

szczególności dotyczących hodowli i udoju krów mlecznych. Jeżeli dzisiaj w Pszczelej Woli 

chcielibyśmy pokazać uczniom do celów edukacyjnych nowoczesna oborę to należałoby 
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zainwestować duże pieniądze, żeby była to obora wolnostanowiskowa,  stado krów co 

najmniej 50-100 sztuk z automatyką udojową. Technologie te wymagają dużych nakładów 

finansowych. Z tego powodu Zarząd Powiatu uważa, że tego typu przedsięwzięcia mogą 
realizować podmioty prywatne. Zdaniem Starosty lepiej będzie, jeżeli gospodarstwo to będzie 

prowadzone przez podmiot prywatny, gdyż istnieje wtedy inna motywacja do zaangażowania 

się w działalność typowo rolniczą, która powinna być prowadzona przez osoby indywidualne, 

a nie przez różnego rodzaju firmy uspołecznione. Starosta przypomniał, że wszystkie PGR-y 

były zlikwidowane właśnie dlatego, że w warunkach gospodarki spółdzielczej, państwowej 

nie było możliwości i szans na osiągnięcie dobrego wyniku finansowego w tak trudnej 

działalności, jaką jest działalność rolnicza. W tamtym czasie gospodarstwo w Pszczelej Woli 

było prowadzone w formie gospodarki pozabudżetowej, gospodarstwa pomocniczego. Było to 

łatwiejsze, ponieważ gospodarstwo posiadało swój własny rozrachunek, było prowadzone 

poza budżetem i obieg pieniądza był krótszy. Oznaczało to, że to, co gospodarstwo uzyskało 

z przychodów mogło na bieżąco realizować w ramach swojej działalności, na różnego rodzaju 

nakłady. Dopiero później przekształcono to w zakład budżetowy, również była to gospodarka 

pozabudżetowa, dyrektor mógł łatwiej zarządzać przepływem pieniądza. Natomiast od kilku 

lat, gdy ustawa o finansach publicznych spowodowała, że niemożliwe było prowadzenie szkół 

w innej formie niż tylko jednostki budżetowej, te możliwości skończyły się. W tej chwili jest 

to klasyczna jednostka budżetowa i powoduje to różnego rodzaju problemy. Jest trudne, 

a wręcz niemożliwe prowadzenie gospodarstwa poza tym sztywnym budżetem.      

 

Odnosząc się do rodzaju planu naprawczego Starosta powiedział, że szukano sposobu w jaki 

można wyodrębnić gospodarstwo ze szkoły i ewentualnie pozostawić to dalej w rękach 

publicznych. W szczególności rozważano utworzenie spółki publicznej – powiatowej, która 

zajęłaby się prowadzeniem tego gospodarstwa, ale w świetle obowiązujących przepisów, 

zwłaszcza przepisu mówiącego o tym, że powiat nie może prowadzić działalności 

gospodarczej pomysłu tego nie da się zrealizować ze względów formalnych. Po analizie 

wszystkich możliwości, stwierdzono, że próbą rozwiązania tego  problemu, czyli pogodzenia 

dwóch rzeczy: chęci pozostawienia gospodarstwa „w rękach powiatu” i żeby nie obciążało 

budżetu i bieżącej działalności zarówno szkoły, jak i powiatu, a jednocześnie zabezpieczało 

potrzeby edukacyjne Zespołu Szkół Rolniczych wysunięto propozycje umowy dzierżawy 

w przedstawionej formie.  

 

W nawiązaniu do pytań o treść umowy, Starosta  powiedział, że w każdej chwili może 

udostępnić tą treść umowy, która jest uzgodniona. Najważniejsze kwestie zawarte w umowie 

zostały jednak już przedstawione. Starosta zwrócił uwagę także na fakt, że w dużym stopniu, 

jeśli odnosimy się do wysokości czynszu, czy kwestii rozliczenia nakładów inwestycyjnych, 

w przypadku gdyby dzierżawcy ponosili nakłady inwestycyjne na majątek powiatowy, mamy 

do czynienia z kodeksem cywilnym ale także z rozwiązaniami, które stosuje Agencja 

Nieruchomości Rolnych. Jest to podmiot, gdzie podobnego typu umowy zawiera się w skali 

kraju dziesiątki tysięcy. Tego typu gospodarstwa zostają wydzierżawione i są ustalone zasady, 

w jaki sposób rozliczać zarówno nakłady bieżące, jak i inwestycyjne.   

Odnosząc się do nakładów inwestycyjnych, generalną zasadą zawierania takich umów, za 

zgodą wydzierżawiającego, jeżeli dzierżawcy ponoszą nakłady, które z punktu widzenia 

właściciela są zasadne, to wzrost nakładów poniesionych na majątek wydzierżawiającego po 

zakończeniu okresu dzierżawy jest rozliczony na podstawie ich wartości rynkowej. Zdaniem 

Starosty nie ma nic złego w tym przepisie. Wszystkie nakłady inwestycyjne, ponoszone na 

gospodarstwo muszą być ustalone z wydzierżawiającym. Starostwu nie chodzi o to, żeby 

dzierżawcy trwali na tym majątku, tylko żeby inwestowali w ten majątek, odnowili go i 

solidnie wzmocnili. Starosta stwierdził „powinien to być nasz wspólny interes”.   

Ponadto Starosta dodał, że wysokość czynszu jest ustalona w odniesieniu do wspólnych 
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zasad, na podstawie których czynsz ustala Agencja Nieruchomości Rolnych łącznie 

z budynkami. W kwestii dopłat bezpośrednich Starosta przypomniał, że jest to ok 1000 zł do 

1 hektara, a uprawniony do pobierania dopłaty jest użytkownik gospodarstwa, czyli w tym 

wypadku dzierżawca.   

 

Odnosząc się do kwestii poruszonych przez Radnego Henryka Krajewskiego, Starosta 

wyjaśnił, że działka nr 1140 obejmuje dużą część gospodarstwa, jak i innych budynków 

bezpośrednio niezwiązanych z gospodarstwem. „W projekcie uchwały, jak i w umowie mówi 

się o wydzierżawieniu części tej działki, natomiast załącznik graficzny uzgodniony pomiędzy 

dyrektorem, starostwem oraz dzierżawcami pokazuje szczegółowo granice przebiegu 

wydzierżawionych działek. Cała działka została wyłączona z trwałego zarządu i w związku 

z tym, zgodnie z prawem, na mocy decyzji o wygaśnięciu trwałego zarządu, automatycznie 

umowy te zostały wypowiedziane. Wiadomości przekazane przez Wydział Inwestycji 

i Funduszy Pomocowych Starostwa Powiatowego, dotychczasowym dzierżawcom, mają tylko 

charakter informacyjny, natomiast nie jest to wypowiedzeniem umowy w sensie formalnym. 

Informowałem, na posiedzeniu rady pedagogicznej, na którym także były pytania z tym 

związane, że te umowy będą kontynuowane bezpośrednio przez starostwo, dlatego, że tylko 

Zarząd Powiatu może być w tej chwili stroną zawieranych nowych umów”. Starosta 

przypomniał, ze zamierzają nadal kontynuować te umowy dotyczące wynajem garaży, jak 

i przedszkola. Dotyczy to części tej działki, na której Zespół Szkół nie ma trwałego zarządu, 

nie jest ona przeznaczona do dzierżawy i stanowi ona bezpośrednią własność powiatu 

lubelskiego. Te umowy starostwo zamierza respektować i kontynuować.  
 

Na zakończenie Starosta stwierdził, że decyzja ta nie jest prosta i łatwa, jest ona obarczona 

dużym ryzykiem zarówno ze strony powiatu, jak i dzierżawców ale należy poczynić ten krok 

dlatego, który powinien być dobry dla szkoły, jak i dla całej Pszczelej Woli, jako ośrodka. 

Gospodarstwo to potrzebuje dobrego, aktywnego władającego.  

 

 Następnie głos zabrał Radny Zdzisław Antoń i skierował słowa do Pana Starosty: 

„Twierdzi Pan, że nie ma problemu z wglądem do tej umowy. No szkoda, że nie została nam 

razem z tymi materiałami dostarczona. Nie rozumiem tego”. Druga sprawa, jaką poruszył 

Radny Antoń dotyczyła nakładów inwestycyjnych. Przypomniał On słowa Pana Starosty, 

który wspominał, że nakłady inwestycyjne będą rozliczane po zakończeniu umowy dzierżawy 

według wyceny rynkowej i w tym miejscu wysunął pytanie: „Czy jest dokonana wycena 

rynkowa wszystkich nieruchomości teraz?” Potrzebne jest to w celu stwierdzenia, w jakim 

stanie zostanie przekazane to gospodarstwo, po jakiej cenie zostanie to przejęte, czy zgodnie 

z zapisami księgowymi, czy skoro nakłady inwestycyjne mają być rozliczane według wartości 

rynkowych to należy gospodarstwo wydzierżawić także po cenie rynkowej. Według Radnego 

Antonia, Starosta odpowiedział nie odpowiedział na jedno pytanie: „czy był scenariusz 

przekazania tej szkoły do sieci szkół resortowych?” 

 

 Odpowiedzi udzielił Starosta Lubelski – Paweł Pikula przepraszają na początku za 

pominięcie odpowiedzi na to pytanie. Propozycje przekazania szkoły do resortu były 

dwukrotnie przedkładane. Kilka lat temu powstała tak możliwość, organem prowadzącym 

szkoły rolnicze mógł być Minister Rolnictwa, ale w przypadku Pszczelej Woli, po długich 

rozmowach z dyrekcją Zespołu Szkół i dogłębnej analizie powstał jeden główny problem. 

Mianowicie chodzi o to, że Minister Rolnictwa może być organem prowadzącym tylko tych 

szkół rolniczych, wymienionych w odpowiednim rozporządzeniu. W tym momencie 

w Zespole Szkół w Pszczelej Woli Minister Rolnictwa może być organem prowadzącym 

tylko dla Technikum Pszczelarskiego i żadnej innej szkoły. W celu oddania szkoły do sieci 

szkół resortowych należałoby dokonać trudnego podziału funkcjonalnego tego ośrodka 



Protokół z XXXII  Sesji Rady Powiatu w Lublinie z dnia 30 marca  2017 r. 

10 

 

i wprowadzenia dwóch organów prowadzących. Ministerstwo Rolnictwa prowadziłoby wtedy 

niewielką szkołę, jaką jest Technikum Pszczelarskie i gospodarstwo przyszkolne, natomiast 

powiat miałby w tym momencie więcej klas, więcej uczniów. Należałoby wtedy wprowadzić 
zasady korzystania z internatu, części wspólnych całego obiektu.  Starosta podsumował, że 

biorąc pod uwagę te elementy odstąpiono od przekazania szkoły do sieci szkół. W przypadku 

typowych szkół rolniczych, gdzie jest prowadzona tylko jedna szkoła typowo rolnicza nie ma 

problemu z przekazaniem takiej szkoły do sieci szkół resortowych.  Starosta przypomniał, że 

co do kondycji tych szkół, po przejęciu przez Ministerstwo zdania są podzielone, gdyż często 

te szkoły są zlikwidowane z powodu braku uczniów. Ministerstwo może prowadzić nabór 

tylko do szkoły rolniczej, a pozostałe kierunki w mało atrakcyjnych lokalizacjach mają bardzo 

małą liczbę chętnych uczniów do podjęcia tam nauki. Pieniądze, które zainwestuje 

Ministerstwo nie zawsze są dobrze wykorzystywane, gdyż brak uczniów powoduje 

zamknięcie szkoły. Według Starosty, jeżeli w Pszczelej Woli miałaby istnieć szkoła 

kształcąca tylko w kierunkach rolniczych to byłoby bardzo trudno utrzymać te obiekty, gdyż 
obecnie większość uczniów kształci się w kierunkach pozarolniczych.  

 

Starosta jeszcze raz poruszył temat wyceny. „jeżeli wszelkiego rodzaju nakłady inwestycyjne 

będą ponoszone w sposób trwale i nieodłącznie powiększające majątek wydzierżawiającego, 

czyli powiatu lubelskiego, to takie nakłady nie będą opisane szczegółowo w głównej umowie 

dzierżawy, gdyż jest to niemożliwe. Natomiast, jeżeli będą takie pomysły to będzie 

regulowała to odrębna umowa o prowadzeniu inwestycji, w której zostaną rozstrzygnięte 

wszelkie kwestie związane z realizacją tych inwestycji. Wtedy będzie konieczność dokonania 

wycen o charakterze majątkowym, ale tylko w części nieruchomości, gdzie inwestycja ta 

będzie prowadzona. W tym momencie nie ma potrzeby wykładania stosunkowo dużych 

nakładów finansowych na wycenę tej nieruchomości i nie ma to teraz praktycznego 

zastosowania. Dopiero w przypadku prowadzenia inwestycji, wycena taka będzie konieczna 

i niezbędna. W momencie wejścia w życie tej umowy dzierżawy, czyli rozpoczęcia 

działalności przez dzierżawców, będzie konieczność sporządzenia stosownego protokołu 

z bardzo dokładnym opisem technicznego stanu wszystkich obiektów.  

 

 Po raz kolejny głos zabrał Radny Zdzisław Antoń zadając jeszcze jedno pytanie: „czy 

przewidywane jest dalej prowadzenie hodowli krów mlecznych, opasu itd.? Czy ta szkoła 

rolnicza będzie z całości tego gospodarstwa rolnego korzystać?” 

 

 Odpowiedzi udzielił ponownie Starosta Lubelski – Paweł Pikula uzasadniając, że  

głównym celem dzierżawy jest prowadzenie gospodarstwa rolnego. Oczywistą rzeczą jest, że 

gospodarstwo rolne oprócz upraw prowadzi również hodowlę zwierząt, w tym przypadku 

hodowlę krów mlecznych i bydła rzeźnego.  Dodatkowo umowa uzgodniona pomiędzy 

zainteresowanymi stronami określa zasady korzystania z obiektów gospodarstwa rolnego na 

cele dydaktyczne. Starosta przypomniał, że nie możemy narzucić  dzierżawcom hodowli 

bydła, jeżeli przynosiłoby to im straty i było nieopłacalne. Na pewno hodowla ta będzie 

prowadzona, a ewentualna zmiana profilu będzie odbywała się w porozumieniu ze 

starostwem. Natomiast wyodrębnienie sportu i jeździectwa wiąże się w głównej mierze z 

faktem, że działalność ta wykracza poza działalność rolniczą i chociażby dla celów 

podatkowych powinno to być zawarte i podkreślone w uchwale i w umowie, gdyż jest to inne 

obciążenie podatkiem VAT.  Nieruchomości wydzierżawione na cele rolnicze nie są objęte 

opodatkowaniem VAT, natomiast ta część nieruchomości przeznaczona pod działalność 
sportowo-rekreacyjną jest obłożona inną stawką podatku VAT.  Z tego powodu musi istnieć 
to rozróżnienie i podkreślenie prowadzenia tej działalności sportowo-jeździeckiej, by nie było 

zarzutu, że jest prowadzona jakaś działalność niezgodna z treścią uchwały lub w celu 

uniknięcia opodatkowania.  
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 Głos ponownie zabrał Radny  Zdzisław Antoń wysuwając sugestię, że jeżeli hodowla 

„czegokolwiek” będzie nieopłacalna to dzierżawcy mogą z tego zrezygnować. Wysunął do tej 

sugestii pytanie „czy ja dobrze to zrozumiałem?” 

 

 Starosta Lubelski – Paweł Pikula odpowiedział, że tak, mogą zrezygnować, ale za 

zgodą wydzierżawiającego, gdyż nie można zobowiązywać dzierżawców do prowadzenia 

działalności, która jest nieopłacalna. Dzisiaj nie ma możliwości przewidzenia tego, jak będą 
kształtować się ceny mleka, czy bydła rzeźnego w przyszłości. Przekazując gospodarstwo 

o określonym profilu, dzierżawcy rozpoczną działalność tak, jak teraz to funkcjonuje 

i dokonają analizy, jeżeli będzie taka konieczność przedstawią powiatowi zmiany. 

Z dotychczasowych rozmów wynika, że dzierżawcy zainteresowani są kontynuowaniem 

obecnego profilu (hodowla bydła mlecznego i rzeźnego) pomimo, że jest to bardzo 

pracochłonna i kapitałochłonna działalność.  
Starosta stwierdził także, że udzieli wszelkich wyjaśnień i odpowiedzi na pytania Radnych 

gdyż chciałby aby wszystkie zaistniałe wątpliwości były wyjaśnione i rozstrzygnięte, 

a uchwała nie była podjęta pod presją czasu.  

 

 Przewodniczący  Rady – Antoni Skrabucha dodał jeszcze w kwestii uzupełnienia, że 

bilans gospodarstwa w Pszczelej Woli, który radni mieli do wglądu w trakcie wizytowania 

gospodarstwa, kształtował się na poziomie około zerowym, patrząc na wydatki poniesione na 

gospodarstwo. Ewidentnym zyskiem jest natomiast likwidacja 9 etatów dla szkoły, czyli ok 

300 tys. zł rocznie, co przy różnicy otrzymywanych dopłat, a czynszu (ok 50 tys. zł) jest to 

kwestia 250 tys. zł zysku rocznego. Pan Przewodniczący przypomniał, że od 23 lutego br., 

kiedy na sesji byli nauczyciele i pracownicy szkoły w Pszczelej Woli i zostali poproszeni 

o składanie ofert, to do dnia dzisiejszego nie wpłynęła ani jedna taka oferta. Pan 

Przewodniczący dodał, że pozytywny efekt od poprzedniej dyskusji na sesji pojawił się w 

postaci spadku stawki godzinowej  z 28 zł na  20 zł, czyli szkoła powinna być także 

zadowolona, gdyż taka była zaproponowana stawka ze strony nauczycieli, pracowników i 

dyrektora jednostki w Pszczelej Woli.  

 

 Przewodniczący Rady po stwierdzeniu, że nie ma już więcej pytań ze strony radnych 

ogłosił przerwę.  
 

 Po przerwie wznowiono obrady powracając ponownie do punktu 7 porządku obrad. Po 

ponownym zapytaniu radnych, czy są jeszcze pytania, Przewodniczący Rady ogłosił, że 

więcej pytań już nie ma. 

 Projekt w/w uchwały (zał. nr 7) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.     

 Uchwała Nr XXXII/320/2017 w sprawie wyrażenia zgody  na wydzierżawienie 

nieruchomości stanowiących własność Powiatu Lubelskiego położonych w obrębie 

ewidencyjnym Osmolice Pierwsze, Osmolice Drugie, Żabia Wola, jednostka ewidencyjna 

Strzyżewice została podjęta w obecności 23 radnych, następującym stosunkiem głosów:    

„za”-  16, „przeciw” – 7.   

 

 Radny Zdzisław Antoń zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania. Radca Prawny – 

Małgorzata Wrzołek wypowiedziała się na temat prawomocności takiej decyzji. Wobec braku 

sprzeciwu ze strony Radnych, Przewodniczący Rady – Antoni Skrabucha ogłosił ponowne 

głosowanie nad w/w uchwałą. 
 W ponownym głosowaniu Uchwała Nr XXXII/320/2017 w sprawie wyrażenia zgody  

na wydzierżawienie nieruchomości stanowiących własność Powiatu Lubelskiego położonych 

w obrębie ewidencyjnym Osmolice Pierwsze, Osmolice Drugie, Żabia Wola, jednostka 



Protokół z XXXII  Sesji Rady Powiatu w Lublinie z dnia 30 marca  2017 r. 

12 

 

ewidencyjna Strzyżewice została podjęta w obecności 23 radnych, następującym stosunkiem 

głosów:    „za”-  15, „przeciw” – 8.   

 

  

 Ad.8  Uzasadnienie do  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie na czas 

nieoznaczony lokalu o pow. 59,69 m2 znajdującego się w budynku Wiejskiego Ośrodka 

Zdrowia w Kłodnicy Dolnej, posadowionym na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Lubelskiego, na cele mieszkalne (zał. nr 8) przedstawił Mariusz Masłowski – Zastępca 

Naczelnika Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych. 

 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Infrastruktury - 

opinię przedstawił Przewodniczący Komisji – Marian Pietraś. 
 Projekt w/w uchwały (zał. nr 9) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/321/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie na czas 

nieoznaczony lokalu o pow. 59,69 m2 znajdującego się w budynku Wiejskiego Ośrodka 

Zdrowia w Kłodnicy Dolnej, posadowionym na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Lubelskiego, na cele mieszkalne została  podjęta jednogłośnie  w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad.9 Uzasadnienie do  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

części działki nr 1140 o pow. 225 m2 położonej w obrębie ewidencyjnym Osmolice Pierwsze 

gm. Strzyżewice, stanowiącej własność Powiatu Lubelskiego, na cele techniczne związane 

z funkcjonowaniem sieci telefonii komórkowej DCS/GSM/UMTS (zał. nr 10) przedstawił 

Mariusz Masłowski – Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych. 

 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Infrastruktury - 

opinię przedstawił Przewodniczący Komisji – Marian Pietraś. 
 Projekt w/w uchwały (zał. nr 11) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/322/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 

działki nr 1140 o pow. 225 m2 położonej w obrębie ewidencyjnym Osmolice Pierwsze gm. 

Strzyżewice, stanowiącej własność Powiatu Lubelskiego, na cele techniczne związane 

z funkcjonowaniem sieci telefonii komórkowej DCS/GSM/UMTS została  podjęta 

jednogłośnie  w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad.10 Uzasadnienie do  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

budynku siłowni wodnej wraz z urządzeniami piętrzącymi przy młynie gospodarczym 

posadowionym na nieruchomości oznaczonej jako działka nr 1125/4, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Osmolice Pierwsze gm. Strzyżewice, stanowiącej własność Powiatu 

Lubelskiego (zał. nr 12) przedstawił Mariusz Masłowski – Zastępca Naczelnika Wydziału 

Inwestycji i Funduszy Pomocowych. 

 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Infrastruktury - 

opinię przedstawił Przewodniczący Komisji – Marian Pietraś. 
 Projekt w/w uchwały (zał. nr 13) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/323/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

budynku siłowni wodnej wraz z urządzeniami piętrzącymi przy młynie gospodarczym 

posadowionym na nieruchomości oznaczonej jako działka nr 1125/4, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Osmolice Pierwsze gm. Strzyżewice, stanowiącej własność Powiatu 
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Lubelskiego została  podjęta jednogłośnie  w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad.11 Uzasadnienie do  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie 

pomieszczeń znajdujących się w budynku posadowionym na nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na przedszkole (zał. nr 14) przedstawił 

Mariusz Masłowski – Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych. 

Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Infrastruktury - 

opinię przedstawił Przewodniczący Komisji – Marian Pietraś. 
Po przedstawieniu opinii Komisji Infrastruktury swoje uwagi zgłosili Radni.  

 

Radny Henryk Krajewski, jako  pierwszy zabrał głos. „Pytań można byłoby się 
spodziewać już na etapie podpisywania pierwszej umowy przez Dyrektora Worobika, 

ponieważ podmiot wynajmujący wnosząc, tak wysokie nakłady podpisał umowę na dość 
krótki czas. My, jako rada sprawą zajmujemy się od początku roku, a sprawa ta od początku 

budzi  ogromne emocje zarówno wśród wydzierżawiających, radnych, jak i rodziców. Myślę, 
że dzisiejsza uchwała wynikająca z wygaszenia trwałego zarządu, która powinna być 
odnowiona nie wygasza emocji, ponieważ jest to data 30 czerwca. Z tego co wiem, dzieci są 
zakontraktowane do końca sierpnia. (…) Miesiąc marzec i kwiecień jest czasem rekrutacji do 

przedszkoli. I dzisiaj podmiot wynajmujący, jak również rodzice są w okresie niepewności, 

nie wiedza jak się zachować, gdzie to dziecko zapisać, czy to przedszkole będzie, czy nie 

będzie. Jako  jednostka samorządowa jesteśmy zobowiązani by nie powodować emocji, 

a jeżeli one powstają to należy je likwidować lub wyciszać. W tym przypadku nie 

zachowujemy tego wymogu i nie spełniamy tego obowiązku. (…) Z tego, co wiadomo 

rodzice przedstawiają  pozytywną opinię o przedszkolu. Po rozszerzonej komisji edukacji też 
była pozytywna opinia wśród radnych na temat funkcjonowania tego przedszkola. Należałoby 

więc podjąć pewne kroki by te emocje wygasić. Dzisiaj można zadać kolejne pytania: Czy 

jest ktoś kto zapewni rodzicom, że ich dzieci będą w przedszkolu do końca sierpnia? Czy jest 

ktoś, kto zapewni, że od 1 września dzieci będą mogły pójść wraz z nowym rokiem do 

przedszkola, kiedy żaden podmiot nie prowadzi naboru? (…) Patrząc na opinię 
środowiskową, jestem zdania, że podmiot dotychczas wydzierżawiający powinien mieć 
zawartą kolejną umowę na dłuższy okres czasu.” Radny Krajewski przytoczył  także przykład 

wydzierżawienia obiektów w SP ZOZ Bychawa pani Szalewskiej, gdzie jest umowa 

sporządzona na okres 10 lat. Firma działa bardzo dobrze, ludzie leczą się i Rada Powiatu nie 

musi zajmować się co pewien czas tą sprawą. Radny Krajewski zawnioskował do wszystkich 

obecnych, by utrzymać podmiot obecnie dzierżawiący lokal. Przedszkole zorganizowane jest 

w środowisku dość rozproszonym. Rodzice w różnym czasie wracają z pracy i odbiór dzieci 

nie jest określony tylko do konkretnej godziny, tylko tyle, ile trzeba. Drugą sprawą poruszoną 
przez Radnego Krajewskiego był fakt, czy dzieci 2-letnie, czy 4-letnie zachowuje jednakową 
podmiotowość. Radny przypomniał, że na szczeblu gminy określono, że 2-letnie dzieci to są 
„pełzające szkraby, którymi powinni zajmować się dziadkowie.” Radny wspomniał także, że 

jego wnuczka uczęszcza do tego przedszkola i On, nie chciałby, aby organem prowadzącym 

była taka osoba, która tak nazywa jego wnuczkę.  
 

Następnie głos zabrał Radny Zdzisław Bernat, który w pełni poparł zdanie Radnego 

Henryka Krajewskiego oraz wyraził w imieniu klubu PiS swoje zdanie. „To co budzi nasz 

sprzeciw, to forma załatwienia sprawy. Tydzień temu dowiedzieliśmy się, że obiekt ten, 

wyremontowany, doposażony chce przejąć Gmina Strzyżewice. Na Komisji Edukacji 

zadałem pytanie Panu Wójtowi, gdzie była gmina do tej pory, skoro wiedzieli, że dzieci 

w gminie jest więcej  niż w  publicznym przedszkolu. Dlaczego gmina wcześniej nie 

zainwestowała, nie doprowadziła do porządku tego obiektu i nie założyła tam przedszkola 
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publicznego. Postawa gminy, jak również termin  zawarty w tej uchwale budzi nasz sprzeciw. 

(…) Stawiamy rodziców i ich dzieci w dość trudnej i niezrozumiałej sytuacji. (…) Rok 

szkolny trwa do 31 sierpnia, tymczasem termin 30 czerwca jako definitywny koniec 

działalności tego podmiotu może budzić sprzeciw i rodzi protest”. Rady Bernat poruszał także 

temat braku konsultacji społecznych i wspomniał, że rzekomo pojawiały się głosy społeczne, 

które sugerowały, „żeby gmina przejęła bo będzie taniej. Nas to jednak nie przekonuje”.  

Radny przypomniał także, że taki również był argument Pana Wójta Dąbrowskiego, który 

twierdził, że jest to robione dla dobra społecznego gdyż ludzie będą korzystać z tańszego 

przedszkola. (…) Przypomniał także słowa Pana Wójta Dąbrowskiego: „Mieliśmy opinie 

i podpisy rodziców, którzy byli bardzo zadowoleni i cieszyli się, że ich dzieci chodzą do tego 

przedszkola”. (…) Zapewnienia wójta, że rodzice chcą tańszego przedszkola, są bez żadnego 

uzasadnienia i dowodu. Nie jest to więc wiarygodne stwierdzenie, że takie są oczekiwania 

społeczne, żeby przedszkole to przejęła gmina. Niezrozumiały dla Radnego Bernata jest także 

upór gminy. „Pan Wójt był bardzo stanowczy w swoich żądaniach i był przekonany, że 

1 lipca stanie się On prowadzącym to przedszkole. Przedstawiał argumenty ekonomiczne 

i zapewniał, że nawet da więcej.” Radny Bernat stwierdził także, że w konfrontacji urząd-

instytucja-obywatel, wiadomo kto ma przewagę. Instytucja może zmusić podmiot prywatny 

do zaniechania działalności prywatnej lub utrudnić mu tę działalność. Radny w swojej 

wypowiedzi dalej przytaczał wypowiedzi Pana Wójta i jego argumenty za przejęciem 

przedszkola, które brzmiały tak: „prowadzenie działania pod nazwą wychowanie 

przedszkolne jest zadaniem własnym gminy”. Radny Bernat przypomniał, że zadaniem 

własnym gmin i powiatów jest zapewnienie edukacji na równym poziomie, a to zadanie 

realizują nie tylko podmioty publiczne, ale także prywatne. Radny Bernat wspomniał także, 

że On sam pracuje w takiej szkole prowadzonej przez stowarzyszenie i nikomu na dzień 
dzisiejszy to nie przeszkadza. Szkoły działają bardzo dobrze, osiągają bardzo dobre wyniki, 

mają bogatszą ofertę programową dla swoich uczniów i wszyscy są zadowoleni. Radny po raz 

kolejny stwierdził, że nie wie dlaczego jest taki upór gminy, żeby to przedszkole publiczne 

powstało właśnie w tym miejscu, gdzie jest przedszkole prywatne. Uważa On, że 

wykorzystywanie przewagi instytucji nad obywatelem nie jest uczciwe. Poruszył także temat 

zaufania do instytucji i do urzędów, a także do nas, jako radnych. „W ciągu ostatnich dwóch 

lat, jest to trzeci podmiot prywatny, który napotyka trudności z naszej bezpośredniej lub 

pośredniej przyczyny (Głusk, Czerniejów). (…) Naszą ambicją jest, żeby ściągnąć do 

powiatu, jak najwięcej inwestorów, którzy przyjdą, zainwestują i dadzą pracę naszym 

mieszkańcom. (…) jakie będzie zaufanie do nas, jako do urzędu jeśli będziemy w ten sposób 

postępowali”. (…) Po wyborach być może ktoś inny będzie siedział na tej sali, ale opinia, że 

w tym powiecie nie warto inwestować pozostanie nadal”. Według Radnego Bernata, 

ewentualne doprowadzenie do zaniechania działalności przedszkola obecnie prowadzonego 

w Pszczelej Woli będzie podwójną krzywdą. „Czy chcecie państwo zafundować traumę 
rodzicom, którzy nie będą wiedzieli dokąd mają wysłać swoje dzieci? Czy zafundujemy 

traumę tym Państwu, którzy mają pracę w tym przedszkolu i którzy żyli w naiwnym 

przekonaniu, że nic złego się nie stanie, bo tak porządny urząd, jak gmina, jak starostwo, czy 

radni nie pozwolą zrobić im krzywdy? Na zakończenie Radny Bernat poruszył temat 

przedmiotowego traktowania dzieci. Zmiana środowiska wpływa także na dzieci. Radny 

zaapelował do Zarządu, do Radnych by nie fundować takiej traumy tym ludziom i dzieciom. 

Pan prowadzący obecnie to przedszkole zainwestował swój majątek wierząc, że będzie mógł 

swoją działalność prowadzić przez dłuższy okres czasu. Przedszkole jest to działalność 
szczególna, gdyż chodzi tu o ludzi, o dzieci i o ich rodziców, a także personel tam 

zatrudniony. Radny zadał pytanie „czy chcemy krzywdy tych ludzi?” Na koniec Radny 

Bernat wysunął wniosek, by nie marnotrawić czyjegoś wysiłku, zapału i majątku, a skoro 

gmina chce tak bardzo prowadzić przedszkole to są przecież inne lokalizacje w gminie 

Strzyżewice, gdzie można utworzyć przedszkole. „Sam Pan wójt wspominał, że mają 
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w planie inne lokalizacje na tą działalność. Dlaczego tego nie wykorzystają, tylko upierają się 
by wykorzystać to istniejące przedszkole i przekształcić je w publiczne dla dobra 

społecznego.” Radny Bernat nie zgadza się z taką argumentacją i proponuje podobnie  jak 

Radny Konrad Banach utworzenie konkurencyjnego przedszkola.  Wtedy ludzie będą mogli 

sami wybrać, do którego przedszkola posłać dzieci, gdy zobaczą które z nich ma bogatszą 
ofertę edukacyjną. Odwołując się do wypowiedzi Pana Starosty z Komisji Edukacji, 

dotyczącej umowy, która nie była odpowiednio skonstruowana, Radny Bernat stwierdził, że 

należy wspólnie z właścicielem przedszkola dopracować ją i udoskonalić.  
 

Następnie głos zabrał Pan Starosta – Paweł Pikula. „Celem tej uchwały jest 

dotrzymanie terminu 30 czerwca, gdyż tak została zawarta i aneksowana umowa, przez 

trwałego zarządcę, jakim był do niedawna Zespół Szkół w Pszczelej Woli, w imieniu którego 

działał Dyrektor Mirosław Worobik. Za nasza zgodą, została podjęta uchwała, by o rok czasu 

przedłużyć umowę najmu i funkcjonowanie prywatnego przedszkola. Już wtedy było 

wiadomo, że Wójt Gminy Strzyżewice wystąpił z wnioskiem o wynajem tych pomieszczeń na 

prowadzenie przedszkola publicznego i nadal jest tym zainteresowany.  Biorąc pod uwagę, 
jak dużo emocji budzi ta sprawa, po wielu konsultacjach i spotkaniach, planowane jest 

podjęcie uchwały docelowej, czyli wynajęcie tych pomieszczeń albo gminie, albo 

prywatnemu podmiotowi na dłuższy okres czasu, na najbliższej sesji Rady Powiatu 

w Lublinie, żeby mieć więcej czasu na spotkania konsultacyjne i wspólne uzgodnienia. 

Starosta wyraźnie podkreślił, że ze strony powiatu, w stosunku do Pana Szafrugi nie było 

żadnych zobowiązań dotyczących kontynuowania umowy najmu tych pomieszczeń. Umowa 

najmu sporządzona była w sposób bardzo precyzyjny i określała datę rozpoczęcia 

i zakończenia działalności. Na mocy uchwały Rady Powiatu zostało określone kontynuowanie 

tej umowy do dnia 30 czerwca i ze strony powiatu nie ma dalszych zobowiązań ani deklaracji. 

Starosta powiedział „nikomu nie wypowiadamy umowy, nie przerywamy umowy, nie 

działamy w sposób wcześniej nieuzgodniony.” Prowadzenie opieki przedszkolnej jest 

zadaniem własnym gminy i trudną decyzją jest ingerowanie w zadania własne gminy. „Skoro 

gmina chce prowadzić przedszkole publiczne, my nie zgadzając się na prowadzenie takiego 

przedszkola przez gminę, a wybierając podmiot prywatny w sposób istotny ingerujemy 

w politykę oświatową gminy. Nie chciałbym dzisiaj wchodzić w kwestie merytoryczne, 

a proponuję tą dyskusję szczegółową przeprowadzić na następnej sesji. Dzisiaj nie było 

naszym zamiarem podejmowanie decyzji wiążącej na wiele lat. Jest na to za wcześnie, gdyż 
należy się spotkać i pewne rzeczy przedyskutować oraz zaprosić wójta gminy Strzyżewice na 

następną sesję, by przedstawił swoje argumenty i podjąć ostateczną decyzję by zakończyć ten 

problem. Dzisiaj, gdybym miał podejmować decyzje o wynajęciu tych pomieszczeń na cele 

inne niż oświatowe na pewno zgody takiej nie wyraziłbym. Pomieszczenia te są bardzo 

potrzebne szkole. Jest to związane z wieloma pomysłami inwestycyjnymi, które chcemy 

zrealizować. Pawilon Pszczelarski powinien być wykorzystywany na różnego rodzaju 

pracownie  pszczelarskie do celów edukacyjnych związanych z prowadzeniem nauki w 

Technikum Pszczelarskim. Nie wycofamy się jednak już z decyzji o prowadzeniu tam 

przedszkola, gdyż jest ono funkcjonalnie tam potrzebne.” Starosta zadeklarował ponadto, że 

pomieszczenia te będą przeznaczone na prowadzenie przedszkola, natomiast decyzja czy 

zaproponujemy wynajem gminie Strzyżewice na prowadzenie przedszkola publicznego, czy 

po wspólnych konsultacjach z gminą uznamy, że lepiej będzie kontynuować prowadzenie 

dotychczasowej formy tego przedszkola, Starosta będzie proponował na następnej sesji.  

 

Radny Zdzisław Antoń: „czy ten termin przy końcu kwietnia nie będzie terminem za 

późnym dla prowadzących przedszkole? Okres naboru do przedszkola kończy się (…) i osoby 

prowadzące przedszkole pozostają w okresie niepewności, co robić dalej, czy dokonywać 
naboru, czy tez nie.” Radny Bernat raz jeszcze podkreślił, że wychowanie przedszkolne jest 
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zadaniem własnym gminy i gmina ta realizuje to zadanie poprzez przedszkola, które posiada 

i nikt gminie nie chce przeszkadzać. Jest również przyjęte, że to zadanie realizują podmioty 

prywatne. Radny przytoczył przykład gminy Wólka, gdzie obok przedszkola prywatnego 

funkcjonuje oddział przedszkola publicznego, które prowadzi gmina i nikomu to nie 

przeszkadza. Wszyscy żyją w zgodzie, rodzice i dzieci są zadowoleni. Radny Bernat raz 

jeszcze powtórzył, że Państwo Szafrugowie otrzymali bardzo dobre oceny na temat 

prowadzenia przedszkola, rodzice są zachwyceni, popierają tą prywatną inicjatywę i nie 

przeszkadza im płacenie wyższego czesnego. Radny Bernat powiedział, że walkę 
z podmiotami prywatnymi mamy już dawno za sobą i ludzie powinni sami wybrać, do 

którego przedszkola chcą prowadzić dzieci skoro oba podmioty prowadzą ta samą 
działalność. „Patrzę na tą sprawę jako humanista, nigdy nie byłem politykiem (…), jestem 

tutaj czwartą kadencję i ja oraz moi koledzy zawsze wspieraliśmy inicjatywy służące 

społeczeństwu. Zawsze patrzyłem czy decyzja, którą podejmuję będzie służyć społeczeństwu. 

Dzisiaj uważam, że właśnie ta działalność jest społeczeństwu potrzebna i zróbmy wszystko, 

aby w tym nie przeszkadzać, a wręcz przeciwnie wspomagać. Pomórzmy gminie, ale 

uszanujmy także czyjś dorobek, zapał i inicjatywę.” 

 

Radna Anna Rynkowska: „Panie Zbyszku, nie mamy jeszcze jasnego stanowiska 

rodziców, którzy są tutaj z nami, więc niech rodzice nas uświadomią i powiedzą na czym 

z ich strony polega cały ten problem. Czy rodzice chcą te dzieci tam posyłać? Czy rodzicom 

to odpowiada? Czy chcieliby oni, aby to przedszkole prowadził wójt? My nie wiemy, co 

rodzice o tym myślą. Ja nie miałam możliwości zapoznania się z opinią rodziców i proponuję, 
żeby rodzice przedstawili swoje stanowisko.” 

 

Pan Przewodniczący powiedział, ze termin 27 kwietnia nie jest obligatoryjny 

i w trakcie rozmowy zawsze można coś zmienić także przyspieszyć termin sesji. 

Przewodniczący przypomniał ponadto, że w tamtym roku Państwo Szafrugowie zgłosili się 
do Rady Gminy Strzyżewice i Rada Gminy zachowała się nieprzyzwoicie, nie przyjęła 

żadnego stanowiska na sesji i nie podjęła żadnej opinii. Dlatego też Rada Powiatu przyjęła 

uchwałę na rok, gdyż nie miała  innego wyjścia, by podjąć stosowna decyzję. Przewodniczący 

podkreślił, że rzeczywiście brakuje tutaj konsultacji społecznych, mimo zebranych 400 

podpisów, dlatego Przewodniczący ogłosił, że w porozumieniu z Panem Starostą i Panem 

Szafrugą, chcieliby zorganizować takie spotkanie. Spotkanie otwarte byłoby z rodzicami, 

którzy mają dzieci w tym przedszkolu ale również z osobami zainteresowanymi tym tematem 

i zapytać ich o opinię. Byłaby to jedna z wersji konsultacji, ponadto proponuje 

zorganizowanie Komisji Edukacji, gdzie Pan Wójt mógłby również wypowiedzieć się, po 

której Radni mogliby mieć już pełną opinię. (…) „Zostaliśmy wciągnięci w ten temat i teraz 

nie będziemy się wycofywać. (…) Decyzja jest potrzebna na lata, więc podejmowanie 

krótkotrwałych decyzji nie jest zasadne, bo 1 rok nic nie daje”.  Takie są zamierzenia ze 

strony radnych. „Jesteśmy otwarci na wszelkie wyjaśnienia tej sprawy do końca. (…) 

Konieczne jest jeszcze jedno spotkanie z samorządem gminy. 

 

Głos zabrał właściciel prywatnego przedszkola Pan Jakub Szafruga. „W grudniu, 

w akcie desperacji pozwoliłem sobie wystosować do wszystkich państwa pismo, w którym 

szczegółowo opisałem problem, z którym borykam się. Dotyczy on umowy najmu. Zanim 

zwróciłem się do Państwa, rozmawiałem z Panem Starostą i usłyszałem, że powiat nie może 

konfliktować się z gminą i będę musiał się gdzieś przenieść. Niestety, nadal nie rozumiem 

dlaczego to my mamy się przenieść. Co i w jaki sposób mielibyśmy ze sobą zabrać. Czy 

pomalowane ściany, czy całą instalację elektryczną, czy całą hydraulikę, podłogę, panele, 

terakotę, kafelki, oświetlenie, kontakty, grzejniki, drzwi zewnętrzne i wewnętrzne, a może 

schody i barierki? Czym spowodowane jest stanowisko, że to ja mam odejść, które wraz 
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z pracownikami stworzyliśmy w odpowiedzi na potrzeby mieszkańców w pewnym sensie 

wyręczając i odciążając gminę. Dlatego tez postanowiłem o mojej sytuacji poinformować 
wszystkich państwa. Niektórzy z Państwa mieli okazję i możliwość obejrzenia lokalu, 

w którym mieści się przedszkole, zobaczenia ogromu pracy, jaki został włożony w ten  

remont, celem przystosowania go do lokalu użyteczności publicznej. Stworzenia takich 

warunków, żeby dzieci dobrze tam się czuły. Mogliście Państwo zaobserwować, jak pracują 
nauczyciele z dziećmi, zadać pytania mi, dyrekcji, czy pracownikom. Bardzo państwu 

dziękuję za tą wizytę i zainteresowanie się tym problemem. 30 kwietnia 2016 roku skończyła 

się umowa najmu, którą zawarłem zgodnie z prawem z ówczesnym zarządcą - Panem 

Dyrektorem Mirosławem Worobikiem. Wystąpiłem o dzierżawę tego lokalu w kwietniu, nic 

nie wskazywało na to, że będą kłopoty. Przed uruchomieniem przedszkola miałem 

zapewnienia, że przedszkole w tym miejscu jest potrzebne, że dobrze stało się, że ktoś zajął 
się tym tematem, bo niestety gmina nie robi nic w tym kierunku. Teraz wiem, że przede mną 
propozycję zaadaptowania tego lokalu miał Pan Wójt Andrzej Dąbrowki jednak nie był tym 

zainteresowany. Myślałem, że wychodząc naprzeciwko potrzeb gminy podejmę różne formy 

współpracy z gminą. Jednak takiego zainteresowania też nie było, a wręcz odwrotnie 

usłyszałem, że nie ma takich potrzeb współpracy. Przedszkolaki z przedszkola „Pszczółka 

Maja” nie są zapraszane do udziału w żadnych festynach, czy przedsięwzięciach 

organizowanych przez gminę. Nie możemy także publikować artykułów, które nie są żadną 
ofertą, ani reklamą w gminnym piśmie Kompres. Dostałem komunikat, że nie jestem 

potrzebny i mile widziany, rodzice moich wychowanków poczuli się dyskryminowani. Po 

złożeniu wniosku o dzierżawę czekałem na odpowiedź, dzwoniłem, pytałem , czy coś w tej 

sprawie wiadomo. Nie miałem żadnej odpowiedzi. Dla mnie był to jasny komunikat, że mogę 
dalej współpracować. Zgodnie ze statutem przedszkola przeprowadziliśmy rekrutację, 
podpisaliśmy umowy z rodzicami, a także z pracownikami, zapewniając profesjonalną opiekę 
dzieciom. Jakież było moje zaskoczenie, gdy dnia 6 lipca 2016 roku otrzymałem decyzję 
o wyrażenie zgody na przedłużenie umowy tylko na jeden rok. Dokładnie do 30 czerwca 2017 

roku. Nikt nie rozmawiał z nami wcześniej, że jest to możliwe i że nie zostanie przedłużona 

umowa. Nikt nie zapytał, jak funkcjonuje przedszkole. Zgodnie ze statutem, który reguluje 

prace przedszkola, szkolny rok zawsze kończy się z dniem 31 sierpnia, a nie 30 czerwca. I tak 

właśnie podpisane są umowy z rodzicami. Co teraz z dziećmi i moimi zobowiązaniami wobec 

rodziców i pracowników? Tylko przez przypadek, dzięki życzliwości mieszkańców 

dowiedziałem się, że Pan Wójt chce przejąć to przedszkole, które stworzyliśmy i przyjść na 

gotowe, a przecież do tej pory nie było mu potrzebne. Nie chciał On współpracować, nie był 

tez zainteresowany możliwością upublicznienia placówki, a z taką ofertą również wystąpiłem. 

Myślę, że decyzja o przedłużeniu umowy najmu na tak krótki okres  jest dla mnie 

krzywdząca, dla moich pracowników i wychowanków. Nie zmuszam rodziców żeby 

zapisywali swoje dzieci do Pszczółki Mai. Na terenie gminy jest przedszkole gminne 

i funkcjonują punkty przedszkolne, m.in. w Szkole Podstawowej w Żabiej Woli. Więc nie 

chodzi tu raczej o brak miejsc dla dzieci. To, że rodzice zapisują do nas dzieci wynika z ich 

świadomego wyboru. Nie wiem też, jaki interes w przejęciu naszego przedszkola ma Wójt. 

Prowadzenie takiej placówki z punktu widzenia finansów gminy nie jest opłacalne. Dotacja 

przysługująca naszej placówce to 75% a nie 100% kosztów utrzymania na przedszkolaka. To 

brak problemów kadrowych, organizacyjnych, administracyjnych związanych  

z prowadzeniem przedszkola. Nie rozumiem też dlaczego pierwszeństwo najmu dzierżawy 

właśnie tego lokalu miałby mieć Pan Wójt, przecież na terenie gminy jest wiele innych lokali, 

które Pan wójt mógłby sobie przystosować. Czy musi to być ten, w który ja włożyłem tyle 

pracy, pieniędzy i serca? Od 16 lipca ja, moi pracownicy i rodzice żyjemy w  niepewności, 

gdyż nie wiemy, co dalej będzie. Od początku naszej działalności zdobyliśmy naprawdę duże 

zaufanie mieszkańców skoro powierzają nam właśnie pod opiekę swoje dzieci. To rodzice 

powołali Społeczny Komitet Poparcia działalności Przedszkola Pszczółka Maja, zebrali 



Protokół z XXXII  Sesji Rady Powiatu w Lublinie z dnia 30 marca  2017 r. 

18 

 

w krótkim czasie dużą ilość podpisów okolicznych mieszkańców za tym, żeby przedszkole 

Pszczółka Maja istniało i pozostało w tej formie i w tej obsadzie, jak jest dzisiaj. Bardzo 

Państwa proszę o przemyślenie jeszcze raz tej sprawy. 

 

Głos ponownie zabrał Radny Henryk Krajewski: „nie lubię polemiki i z szacunkiem 

do Pana Starosty być może użył Pan niewłaściwego słowa, bo nie wierzę w złą wolę.” Radny 

zaznaczył, że dysponowanie mieniem powiatu i zabezpieczenie potrzeb społecznych nie ma 

nic wspólnego w ingerencję działań gminy. „Gdybyśmy na gminie wymuszali wynajęcie 

pomieszczenia pod nasza działalność to owszem byłoby tak, jak Pan mówił. W tym 

przypadku nie ma takich znamion i mamy pełną swobodę w kreowaniu polityki w zakresie 

zagospodarowania pomieszczeń, w takim zakresie by w dalszym ciągu utrzymywać 
i zdobywać zaufanie społeczne, a nie je burzyć. W świetle tego co powiedziałem i usłyszałem 

przed chwilą uważam, że postępowanie Pana Wójta zakrawa na arogancję władzy , z którą 
musimy walczyć. 

 

Radny Zdzisław Antoń wysunął następujące pytania; „Czy musimy dzisiaj 

podejmować tą uchwałę? Jeżeli okazałoby się, że nie musimy, a za niecały miesiąc będziemy 

znowu wracać do tego tematu, to w takim razie nie głosujmy dzisiaj, a wróćmy za miesiąc 

i rozstrzygnijmy to co najmniej na 10 lat, żeby Ci ludzie mogli spokojnie prowadzić ten 

pożyteczny biznes”.  

 

Następnie głos zabrała Pani, która jest matką jednego  z  dzieci z przedszkola 

Pszczółka Maja. „(…) O całej sytuacji, o zaletach przedszkola i problemach informowaliśmy 

w piśmie wysłanym w grudniu zeszłego roku. (…) Ze swojej strony, jako rodzic mogę 
powiedzieć, że moje dziecko, gdy zostało przyjęte do tego przedszkola miało niecałe 2 lata 

i posługiwało się niewielka ilością słów. W grupie przedszkolnej odnalazło się świetnie, 

dostało znakomita opiekę i przedszkole to funkcjonuje fantastycznie. Jest wiele wartości 

dodanych, o których nikt tu oficjalnie nie mówi. Pan Jakub był kiedyś szefem kuchni i np. 

sposób, w jaki dzieci mają podane śniadania, obiady, czy podwieczorki na pewno wykracza 

poza podstawowe standardy. (…) Z punktu widzenia nas, jako rodziców oraz naszej kadry 

dzisiejsza uchwała niczego nie wnosi, ponieważ przedszkole ma zagwarantowane bytność do 

30 czerwca, co nie daje nam pewności funkcjonowania tego przedszkola do końca sierpnia. 

Wśród rodziców jest niewiele osób, które mogą zapewnić dzieciom opiekę na całe wakacje. 

Dziwi mnie również logika tej uchwały. Skoro mamy zagwarantowany ten okres do końca 

czerwca po co kolejna uchwała, która gwarantuje na ten sam termin?” Kolejna poruszona 

kwestia dotyczyła tego, że jeżeli kwestia tego przedszkola miałaby być poruszona na 

kolejnym posiedzeniu Rady Powiatu w Lublinie, tj. 27 kwietnia 2017 r. to w przypadku 

niekorzystnej dla tego przedszkola uchwały, rodzicom zostaje tylko 1 dzień na znalezienie 

nowego przedszkola dla dzieci. Pani poruszyła także kwestie lokalizacji tego przedszkola, 

które znajduje się w południowym skraju Gminy Strzyżewice. Najbliższe przedszkole 

znajduje się w Piotrowicach i z perspektywy niektórych rodziców lokalizacja ta jest 

nieodpowiednia, gdyż jest to zbyt daleko. Pani podkreśliła tez duży wkład Pana Szafrugi w 

odbudowę tego lokalu i dostosowania go do potrzeb przedszkola. Uważa Ona również, że na 

terenie gminy, w niedalekiej odległości od Pszczelej Woli, Pan Wójt, jeżeli nadal będzie 

chciał utworzyć przedszkole znajdzie lokale do kompletnego remontu, które będzie mógł 

przeznaczyć na przedszkole publiczne. Pani wysunęła pytanie „czy istnieje możliwość zmiany 

tej uchwały lub głosowania nad innym jej kształtem dzisiaj?” Sprawa jest znana od początku 

stycznia, a rodzice nadal nie wiedzą co będzie z tym przedszkolem. Swoją wypowiedź Pani 

zakończyła tymi słowami: „mam nadzieję, że nie będziecie państwo eksperymentowali na 

naszych dzieciach”.  
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Radny Jan Król wysunął swoje dwie wątpliwości. „Ta uchwała jest uchwałą 
czyszczącą, czyli w związku z wygaśnięciem trwałego zarządu, aktualizujemy tą uchwałę, 
która był podjęta już kiedyś”. Radny skierował pytanie; „Czy jest formalny wniosek 

organizatora przedszkola o kolejny okres do wynajmu? Czy Rada Gminy Strzyżewice jest 

zobowiązana do ustalenia sieci szkół i przedszkoli publicznych, która określałaby, że 

wPszczelej Woli, w tym lokalu musi być zorganizowane przedszkole publiczne? Jeżeli takiej 

uchwały Rady Gminy nie ma i jest wniosek organizatorów przedszkola o najem tego lokalu to 

zdaniem Radnego można by tą datę najmu jeszcze dzisiaj ustalić. Radny stwierdził ponadto, 

że nie słyszał wśród wszystkich radnych żadnego głosu sprzeciwu wobec obecnych najemców 

tego lokalu. „Jesteśmy po to  żeby ten temat rozwiązać i zostawić po sobie dobre wrażenie.” 

 

Odpowiedzi na pytania udzielił Pan Starosta, wyjaśniając, że w związku  

z wygaśnięciem trwałego zarządu termin wypowiedzenia kończy się 14 kwietnia, czyli ta 

uchwała ma na celu podtrzymanie poprzedniej umowy, w celu uniknięcia sytuacji, że po 14 

kwietnia korzystają Państwo z tych pomieszczeń w sposó bezumowny. Starosta po raz 

kolejny przypomniał, że powiat z przedszkolami nie ma nic wspólnego. To nie jest zadanie 

powiatu, gdyż są to kompetencje gminy. Zaproponowany termin końca czerwca wynika 

z harmonogramu prac starostwa. Starosta wyraził w swoich słowach, że jeżeli istnieją 
merytoryczne przesłanki do przyspieszenia terminu  kolejnej sesji to można to wykonać. 
Odnosząc się do wszystkich wypowiedzi, Starosta stwierdził także, że nie chciałby prowadzić 
dyskusji oraz krytyki działań władz publicznych gminy bez ich obecności, gdyż intencje 

wójta nie są do końca znane. Wiadomo tylko, że w tej lokalizacji, chce prowadzić przedszkole 

publiczne. Podejmowanie decyzji dzisiaj, w taki sposób, zdaniem Starosty jest przedwczesne 

i skierował On prośbę o ewentualne podjęcie dzisiaj tej uchwały, a podjęcie uchwały 

długofalowej pozostawić na następną sesję. Starosta wyraził także zgodę na wcześniejsze 

zwołanie sesji, jeśli będzie taka potrzeba. Podjęcie takiej istotnej decyzji, bez konsultacji 

z Wójtem Gminy Strzyżewice zdaniem Starosty byłoby ze strony powiatu nieeleganckie.  

 

Do wypowiedzi odniósł się Pan Jakub Szafruga informując, że złożone zostały dwa 

wnioski. Jeden z dnia 11.04.2016 r., drugi z 23.12.2016 r.  

 

Radny Zdzisław Antoń poprosił o zwołane kolejnej sesji przed 14 kwietnia 2017 roku, 

gdyż sprawa ta wymaga pilnej analizy, a termin 27 kwietnia jest nierealny dla rodziców 

dzieci.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Skrabucha wyraził chęć wcześniejszego  zwołania 

sesji oraz konieczności zorganizowania otwartego spotkania w Pszczelej Woli wraz 

z rodzicami tych dzieci oraz zainteresowanymi osobami by poznać ich opinię oraz poznać ich 

zdanie na temat przedszkola prywatnego i publicznego.   

 

Głos ponownie zabrała Pani, która jest mamą jednego z przedszkolaków 

i wypowiedziała się, że nawet jeżeli Wójt zdecyduje się utworzyć w tym samym lokalu 

przedszkole publiczne, to jest niemożliwe, żeby ruszyło ono od 1 września. Czyli w obu 

przypadkach rodzice pozostaną bez placówki dla swoich dzieci. „ Nam odpowiada i dyrekcja 

i kadra, która tam pracuje i my nie chcielibyśmy niczego zmieniać”. Dyrekcja przedszkola już 
dawno proponował gminie upublicznienie tego przedszkola, jednak Pan wójt nie był tym 

zainteresowany. Gdyż, zdaniem Pani, wójt chce mieć kontrole nad tym kto tam będzie 

pracowała, kogo będzie zatrudniał, jak to będzie wyglądało. „Placówka była gotowa 

upublicznić się (…). My jako rodzice nie upieramy się, żeby to była placówka prywatna i 

jesteśmy otwarci na upublicznienie”.  
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Przewodniczący Rady –Antoni Skrabucha dodał jeszcze, że postarają się wyłonić 
gminną komisje oświaty, gdyż ta sprawa też dotyczy jej mieszkańców.  

 

Głos zabrała Radna Sylwia Pisarek-Piotrowska i poparła stanowiska Radnego 

Henryka Króla o zrobienie przerwy w posiedzeniu i zastanowić się nad zmianą tej uchwały. 

 

 Przewodniczący Rady – Antoni Skrabucha ogłosił przerwę w obradach. 

 

 Po przerwie wznowiono obrady sesji, a Przewodniczący Rady - Antoni Skrabucha 

zaproponował przyspieszenie terminu sesji na dzień 12 kwietnia 2017 roku o godz. 15, 

a przed sesją zaproponował zorganizowane otwartego spotkania konsultacyjnego dla wójta, 

rodziców, dyrekcji, radnych i wszystkich zainteresowanych osób.  

 

 Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 

o odstąpienie od głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wynajęcie pomieszczeń znajdujących się w budynku posadowionym na nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na przedszkole. 

 

  

 Wniosek został przyjęty jednogłośnie w obecności 20 radnych. 

 

 Ad. 12 – Ad. 13 Uzasadnienie do (2) uchwał w sprawie wyrażenia zgody na 

wynajęcie pomieszczeń znajdujących się  w budynku gospodarczym posadowionym na 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na garaże (zał. 

nr 15 – zał. nr 16) przedstawił Mariusz Masłowski – Zastępca Naczelnika Wydziału 

Inwestycji i Funduszy Pomocowych. 

 W/w  (2) projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję 
Infrastruktury - opinie przedstawił Przewodniczący Komisji – Marian Pietraś. 
 

 

 Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie pomieszczeń 
znajdujących się  w budynku gospodarczym posadowionym na nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na garaże (zał. nr 17)  odczytał 

Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.    

 Uwag do projektu uchwały nie było 

Uchwała Nr XXXII/324/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie pomieszczeń 
znajdujących się  w budynku gospodarczym posadowionym na nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na garaże została  podjęta jednogłośnie  

w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie pomieszczeń 
znajdujących się  w budynku gospodarczym posadowionym na nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na garaże (zał. nr 18)  odczytał 

Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.    

 Uwag do projektu uchwały nie było 

Uchwała Nr XXXII/325/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie pomieszczeń 
znajdujących się  w budynku gospodarczym posadowionym na nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Lubelskiego, z przeznaczeniem na garaże została  podjęta jednogłośnie  

w obecności 23 radnych. 
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 Ad.14 Uzasadnienie do uchwały w sprawie powierzenia Gminie Głusk prowadzenia 

zadania publicznego polegającego na zarządzaniu publiczną drogą powiatową Nr 2265L na 

odcinku od km 6+946 do km 8+475 na terenie Gminy Głusk (zał. nr 19) przedstawił Mariusz 

Masłowski – Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych. 

 Projekt w/w  uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Infrastruktury - 

opinie przedstawił Przewodniczący Komisji – Marian Pietraś. 
 Projekt w/w uchwały (zał. nr 20) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/326/2017 w sprawie powierzenia Gminie Głusk prowadzenia 

zadania publicznego polegającego na zarządzaniu publiczną drogą powiatową Nr 2265L na 

odcinku od km 6+946 do km 8+475 na terenie Gminy Głusk została  podjęta jednogłośnie  

w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad.15  Uzasadnienie do uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania projektów aktów prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi 

i innymi podmiotami (zał. nr 21) przedstawiła Beata Janiszewska-Brudzisz – Naczelnik 

Wydziału Edukacji, Promocji i Spraw Społecznych. 

 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji 

i Kultury - opinie przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji – Urszula Paździor. 

 Projekt w/w uchwały (zał. nr 22) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/327/2017 w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 

projektów aktów prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

została  podjęta jednogłośnie  w obecności 23 radnych. 

  

 

 Ad.16  Uzasadnienie do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia trybu 

powołania członków oraz organizacji i trybu działania Powiatowej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego w Powiecie Lubelskim (zał. nr 23) przedstawiła Beata Janiszewska-

Brudzisz – Naczelnik Wydziału Edukacji, Promocji i Spraw Społecznych. 

 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji 

i Kultury - opinie przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji – Urszula Paździor. 

 Projekt w/w uchwały (zał. nr 24) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/328/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia trybu powołania 

członków oraz organizacji i trybu działania Powiatowej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Powiecie Lubelskim została  podjęta jednogłośnie  w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.17 – Ad 19  Uzasadnienie do (3) uchwał w sprawie likwidacji: 

- Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego w Bełżycach wchodzącego 

w skład Zespołu Szkół im. Mikołaja Kopernika w Bełżycach  

- Policealnej Szkoły Zawodowej nr 1 wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. Mikołaja 

Kopernika w Bełżycach, 

- oraz Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla dorosłych wchodzącego 

w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Niemcach (zał. nr 25  – zał. nr 27) 

przedstawiła Beata Janiszewska-Brudzisz – Naczelnik Wydziału Edukacji, Promocji i Spraw 
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Społecznych. 

 W/w (3) projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Edukacji 

i Kultury - opinie przedstawiła Wiceprzewodniczący Komisji – Urszula Paździor. 

 

 Ad.17 Projekt uchwały w sprawie likwidacji Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia 

Zawodowego w Bełżycach wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Mikołaja Kopernika 

w Bełżycach (zał. nr 28) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/329/2017 w sprawie likwidacji Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia 

Zawodowego w Bełżycach wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Mikołaja Kopernika 

w Bełżycach została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad.18 Projekt uchwały w sprawie likwidacji Policealnej Szkoły Zawodowej nr 

1 wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. Mikołaja Kopernika w Bełżycach (zał. nr 29) 

odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/330/2017 w sprawie likwidacji Policealnej Szkoły Zawodowej nr 1 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. Mikołaja Kopernika w Bełżycach została podjęta 

jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad.19 Projekt uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 

Ogólnokształcącego dla dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Niemcach (zał. nr 30) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/331/2017 w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 

Ogólnokształcącego dla dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Niemcach została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad.20 Uzasadnienie do uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie 

Powiatu Lubelskiego (zał. nr 31) przedstawiła Beata Janiszewska-Brudzisz – Naczelnik 

Wydziału Edukacji, Promocji i Spraw Społecznych. 

 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji 

i Kultury - opinie przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji – Urszula Paździor. 

 Projekt w/w uchwały (zał. nr 32) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/332/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych 

i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz 

ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Lubelskiego 

Lubelskim została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

 Ad.21 Uzasadnienie do uchwały w sprawie zatwierdzenia Modyfikacji planu pracy 

Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Lublinie (zał. nr 33) przedstawiła 

Wioletta Błaziak –Dyrektor Powiatowego Centrum Edukacji i Pomocy Psychologiczno-

Pedagogicznej w Lublinie. 
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 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji 

i Kultury - opinie przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji – Urszula Paździor. 

 Projekt w/w uchwały (zał. nr 34) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/333/2017 w sprawie zatwierdzenia Modyfikacji planu pracy 

Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Lublinie została podjęta jednogłośnie 

w obecności 21 radnych. 

 

 

 

Ad.22 Uzasadnienie do uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2017 

(zał. nr  35) przedstawiła Skarbnik Powiatu – Jadwiga Wójcik. 

 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową  - 

opinię przedstawił Przewodniczący Komisji – Henryk Krajewski. 

 Projekt w/w uchwały (zał. nr 36) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/334/2017 w sprawie  zmiany budżetu powiatu na rok 2017 została 

podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

Ad.23 Uzasadnienie do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Lubelskiego (zał. nr 37) przedstawiła Skarbnik Powiatu – Jadwiga Wójcik. 

 Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową  - 

opinię przedstawił Przewodniczący Komisji – Henryk Krajewski. 

 Projekt w/w uchwały (zał. nr 38) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni 

Skrabucha.    

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/335/2017 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Lubelskiego została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 Ad. 24 – Ad.39 Uzasadnienie do (16) uchwał w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie: 

- Bełżyce, 

- Borzechów, 

- Bychawa, 

- Garbów, 

- Głusk,  

- Jabłonna, 

- Jastków, 

- Konopnica,  

- Krzczonów, 

- Niedrzwica Duża, 

- Niemce, 

- Strzyżewice, 

- Wojciechów,  

- Wólka,  

- Wysokie, 
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- Zakrzew (zał. nr 39  – zał. nr 54) przedstawiła Skarbnik Powiatu – Jadwiga Wójcik. 

 W/w (16) projektów uchwał zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję 
Budżetową  - opinie przedstawił Przewodniczący Komisji – Henryk Krajewski. 

 

 

Ad.24 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bełżyce 

(zał. nr 55) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/336/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bełżyce 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.25 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Borzechów 

(zał. nr 56) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/337/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Borzechów 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.26 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bychawa 

(zał. nr 57) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/338/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bychawa 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.27 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Garbów 

(zał. nr 58) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/339/2017 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Gminie Garbów 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.28 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głusk (zał. 

nr 59) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/340/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głusk 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.29 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jabłonna 

(zał. nr 60) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/341/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jabłonna 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.30 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jastków 

(zał. nr 61) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/342/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jastków 
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została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.31 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Konopnica 

(zał. nr 62) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/343/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Konopnica 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.32 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krzczonów 

(zał. nr 63) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/344/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krzczonów 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.33 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Niedrzwica 

Duża (zał. nr 64) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/345/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Niedrzwica 

Duża została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.34 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Niemce (zał. 

nr 65) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/346/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Niemce 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.35 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Strzyżewice 

(zał. nr 66) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/347/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Strzyżewice 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.36 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wojciechów 

(zał. nr 67) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/348/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wojciechów 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.37 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wólka (zał. 

nr 68) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/349/2017 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Gminie Wólka 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 
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Ad.38 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wysokie 

(zał. nr 69) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/350/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wysokie 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.39 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Zakrzew 

(zał. nr 70) odczytał Przewodniczący Rady  – Antoni Skrabucha.   

Uwag do projektu uchwały nie było. 

Uchwała Nr XXXII/351/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Zakrzew 

została podjęta jednogłośnie w obecności 23 radnych. 

 

 

Ad.40 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje Radnych udzieliła Pani Anna Woźnicka -Zastępca 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Lublinie z siedzibą w Bełżycach informując, że 

Radni już nie raz byli informowani, że służby liniowe Zarządu Dróg dokonują szczegółowych 

przeglądów dróg raz w roku oraz objazdów co dwa tygodnie. W odpowiedzi na interpelację 
Radnego Zbigniewa Bernata Pani Dyrektor odpowiedziała, że kierownik Zarządu Dróg z/s w 

Bełżycach widział już te uszkodzenia w Dziuchowie i zgłosił to. Pani Dyrektor przyznała 

rację, że rzeczywiście na odcinku 1 km jest bardzo dużo przełomów, ubytków natomiast nie 

ma bo są już wyremontowane. Pod koniec kwietnia rozpoczną się remonty cząstkowe, 

wykonane siłami własnymi przez Zarząd Dróg Powiatowych. Następnie na tym odcinku 

będzie zlecony wykonawcy zewnętrznemu, wybranemu w trybie przetargu remont tej drogi, 

ponieważ te uszkodzenia wymagają modernizacji  mieszanką na gorąco, emulsją i grysami. 

Pani Dyrektor odniosła się również do uszkodzonych chodników na wspomnianym wyżej 

odcinku drogi i przyznała rację, że rzeczywiście wykonawca wycinki drzew wybrany 

w drodze zamówień publicznych uszkodził chodnik i obrzeża w kilku miejscach. Jednak po 

interwencji Zarządu Dróg, wykonawca zgodził się naprawić uszkodzenia.  

 W nawiązaniu do interpelacji Radnego Artura Markowskiego w Zemborzycach 

Podleśnych, Pani Dyrektor sprostowała wypowiedź Radnego, że przełomy te występują na 

przepuście, a nie na wiadukcie, którego tam nie ma. Występuje tam rzeczywiście uszkodzenie 

nawierzchni, siada nasyp ziemny, pęka nawierzchnia i pojawiają się zaniżenia rzędu 20 cm na 

poboczach. Pani Dyrektor przypomniała, że pracownicy Zarządu Dróg, 2 lata temu wykonali 

przedmiar w celu likwidacji tego uszkodzenia, które powiększa się z roku na rok. Został 

sporządzony kosztorys na niecałe 100 tys. zł brutto. Obejmował on naprawę tego 

uszkodzenia, samej nawierzchni i poboczy, bez ruszania przepustu. Niestety nie zostało to 

wykonane z powodu braku środków finansowych i jest to wykonywane w ramach remontu 

cząstkowego co roku. Gdy pojawią się środki finansowe zostanie przeprowadzony tam 

gruntowny remont.  

 W odpowiedzi na interpelację Radnego Henryka Krajewskiego dotyczącą drogi Wola 

Gałęzowska -  Marynki Pani Dyrektor wyjaśniła, że ze względu na zły stan drogi sporządzono 

protokół szkód powodziowych w roku 2013, gdyż te uszkodzenia powielają się. Komisja 

Wojewody Lubelskiego zaakceptowała uszkodzenie to powstałe w wyniku spływu wód. 

W bieżącym roku, w styczniu Powiat Lubelski złożył wniosek o dofinansowanie tego zadania 

ze środków powodziowych w wysokości 80%. Odcinek drogi 1260 metrów, wartość 
kosztorysowa  780 tys. zł brutto. Przy pierwszym rozdaniu promes Powiat Lubelski nie 

otrzymał tych środków. Złożono wniosek na trzy zadania, na żadne nie otrzymano wsparcia. 
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Pani Dyrektor wyraziła jeszcze nadzieję, że być może w bieżącym roku, ok czerwca- lipca 

być może uda się pozyskać te fundusze. Jeśli nie, to remont trzeba będzie wykonać siłami 

własnymi.  

 W odpowiedzi na interpelację Radnego Zbigniewa Antonia, Pani Dyrektor 

poinformowała, że kostka, która została rozebrana łącznie z krawężnikiem z chodnika, 

w przedmiarze robót i w przetargu, który został już rozstrzygnięty przez Gminę Niedrzwica 

Duża odcinek ten jest wpisany, jako korekta wysokościowa do projektowanej niwelety drogi. 

Oznacza to, że chodni został rozebrany w związku ze zmianą wysokości jezdni, będzie on 

ponownie ułożony. Materiały są do ponownego wbudowania, a te uszkodzone będą 
wymienione przez wykonawcę robót. Wykonawca wkalkulował to sobie w zakres robót.  

 

 

 Ad.41 Wnioski i oświadczenia radnych.   

 

Nikt z Radnych nie złożył w tym punkcie żadnego wniosku i oświadczenia. 

 

 

Ad.42 Sprawy bieżące.  

 

W ramach spraw bieżących Przewodniczący Rady – Antoni Skrabucha przypomniał, 

że w następnym tygodniu będzie zorganizowane otwarte spotkanie z rodzicami 

i zainteresowanymi osobami z terenu Gminy Strzyżewice i terenów okolicznych, dotyczące 

Przedszkola Pszczółka Maja. Natomiast 12 kwietnia o godz. 15:00 odbędzie się XXXIII Sesja 

Rady Powiatu w Lublinie.  

 

 

Ad.43 Przewodniczący Rady – Antoni Skrabucha stwierdził, że tematyka XXXII sesji 

V kadencji Rady Powiatu w Lublinie została wyczerpana, a w związku z tym podziękował 

zebranym za udział i zakończył obrady.  

Obrady zakończono o godz. 17.30. 

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant   

 

Izabela Gołoś 
  

  Przewodniczący 

Rady Powiatu w Lublinie 

 

Antoni Skrabucha 

 


